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Kiss László megnyitó beszéde 

az Eszterházy János – Isten szolgája c. kiállítás megnyitóján 

Tisztelt Hölgyeim és Uraim! Előttünk egy emberi sors, nem irigylésre méltó. Egész 

életében az örök igaz értékéért küzdött, védte és segítette a jogfosztottakat, üldözöt-

teket, míg maga is üldö-

zött és jogfosztott lett. 

Aki egész életében a 

megbékélést munkálta 

és a kiengesztelődést 

akarta, mint háborús 

bűnös megbélyegzik és 

halálra ítélik. Úgy tűn-

het elvesztette a harcot, 

mint 2000 évvel ezelőtt 

az a gallileai. Hirdette a 

legfontosabb paran-

csot, az Isten és emberszeretet parancsát. Mindenkivel jót tett és kivégezték, mint egy 

utolsó bűnözőt két tömeggyilkos között. Mégis, legyőzve győzött. Jézus Krisztus nagy 

titka : - aki mer Isten igazsága mellett kiállni, szentnek lenni a legnagyobb pogányság-

ban, azt nem lehet legyőzni, még ha megölik is. Aki meri elveszíteni életét Jézus Krisz-

tusért, az megnyeri azt. Jézus arra is figyelmeztet bennünket: "Amit velem tesznek az 

emberek, veletek is azt teszik. Ha engem üldöznek, titeket is üldözni fognak. De ne fél-

jetek attól aki megöli a testet, a lelket nem tudja megölni.” A mi Urunk Jézus Krisztus 

legyőzve győzött, akkor minden Krisztus követő legyőzve győz. Eszterházy János is győ-

zött. 

Ellenségei miért féltek tőle még halála után is? Miért gyalázták, alázták meg hol-

tában is? Talán tudattalanul is tudták, nem Eszterházy János veszített, hanem ők. Nem 

Eszterházy János a legyőzött, ő győzte le őket. Ennek mindannyian tanúi vagyunk. Isten 

csodákkal tanúskodott mellette, ezért kell őt szentnek kiáltanunk.  
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Előttünk egy emberi sors, megborzadunk attól a sok igazságtalanságtól, megaláz-

tatástól, szenvedéstől, ami Eszterházy János sorsa volt. Önkéntelenül is felmerül ben-

nünk a kérdés, hogy tudta elviselni, elfogadni Isten kezéből? Ő miért nem lázadt Isten 

ellen, mint mi amikor ke-

resztet kell viselnünk, 

megpróbál bennünket az 

élet? Mert hívő volt, aki 

tudta, ha Isten velünk, 

senki nincs ellenünk. „Az 

Istent szeretőknek min-

den a javukra válik.” Mert 

hitében tudta, hogy Jézus 

Krisztussal szenved 

együtt. Jézus Krisztus, a 

Mester vele van a kereszt-

hordozásban. Élete áldo-

zat, mely Jézus Krisztus áldozatával forrt össze. Isten dicsőségére és az emberek javára. 

Az imádságban erőt kapott a gondviselő Istentől, hogy minden megaláztatást, kínt és 

szenvedést el tudjon viselni, le tudjon győzni. Az ő Istenbe vetett hite segítette át min-

den nehézségen és borzalmon. Előttünk egy emberi sors. Több évtizede eltűnt az az 

Istentelen és ezért embertelen ideológia, amely őt is üldözte. Mégis szülőföldjén még 

mindig háborús bűnösként tartják számon. Hiába az új, más rendszer, a politika nem 

enged. Nem meri megvallani, Eszterházy János hős és szent. Ezért nekünk kell ezt minél 

hangosabban hirdetnünk. Nem felejthetjük el,- vétkesek közt cinkos, aki néma. Ez a 

kiállítás is egy hangos kiáltás akar lenni. Kiáltás Eszterházy igaza és szentsége mellett. 

Mindenkinek, akit ismerünk el kell mondanunk, jöjjön el, nézze meg a kiállítást és értse 

meg, mi nem hallgathatunk, nekünk Isten mellett kell letenni a voksunkat, akár vállalva 

a legnagyobb áldozatot is, ahogy Eszterházy János példája is mutatja! Imádkoznunk kell 

az ő boldoggá avatásáért, hogy az egész világ előtt világossá legyen, Eszterházy János-

ban is Krisztus győzte le az Istentelen világot, ezért kiáltsuk szentnek őt! 
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Előttünk egy emberi sors. Ma is Istentelen ideológiák uralkodnak körülöttünk. Gon-

doljuk ezek mások, mint az előzök? Nem. Istentelenek ezért embertelenek is. Ha hitünk-

ben megmaradunk a sorsunk megpecsételődik, megaláznak, kigúnyolnak, sőt üldöznek. 

Nekünk álhatatosnak kell lennünk, Jézus mondja:- " aki megvall engem az emberek előtt, 

én is megvallom őt mennyei Atyám előtt". Nem könnyű az árral szemben úszni. Tiszte-

letre méltó Eszterházy János példája is mutatja, Jézus Krisztussal lehet, sikerül. 

Kérjük Eszterházy János közbenjárását, segítsen minket Krisztushoz, hitünkhöz, 

nemzetünkhöz hűnek lenni! Segítsen bennünket, hogy a béke és kiengesztelődés mun-

kálói lehessünk, az itt élő nemzetek pedig valóban megbékéljenek egymással nem csak 

politikailag, hanem sokkal inkább szívből! Eszterházy János legyen a mi közbenjárónk 

és segítőnk, akit itt és most és ezután mindig szentnek kiáltunk. 

 

Körmend, 2022. január 15. 

 Kiss László 

 plébános 


